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Charita Ostrava, Kořenského 17, 703 00 Ostrava-Vítkovice, tel.: 596 621 094, bankovní účet: 19-6352520277/0100, IČ: 44940998

V ostravském  kostele  Sv. Ducha  podpořily 
20. září 2012 lidi bez domova hudební výkony 
umělců při benefici Charity Ostrava. Tentokrát 
se Sešli, aby pomohli: pěvecký sbor Ondrášek, 
Michal Žáček s hosty a Hradišťan. Díky zájmu 
veřejnosti se do veřejné sbírky shromáždilo 41 
tis. Kč.

Další  prostředky  se  shromažďovaly  pro-
střednictvím DMS, přičemž celkový stav DMS 
konta AZYLFRANTISEK byl po koncertě 8 910 
Kč. Výtěžek ze vstupného putuje na konto povo-
lené  veřejné  sbírky,  č.  ú.  43-7286460257/0100 
s  variabilním  symbolem  11145  na  financo-
vání rekonstrukce střechy Charitního domu sv. 
Benedikta  Labre  –  nízkoprahového  denního 
centra.  Částka  přijatých  DMS  od  dárců,  kteří 
takto  budou moci  vyjádřit  podporu  i  při  uvá-
dění repríz koncertu v TV NOE od 21. 10., bude 
využita na obnovu kuchyňských  linek, postelí 
a  skříní  v  pokojích  pro  uživatele  azylového 
domu  sv.  Františka.  Podpořit  lidi  bez  přístřeší 
a  vychutnat  si  zajímavý  hudební  mix  přišlo 
okolo 350 návštěvníků a čestných hostů.

Večerem,  který  se  konal  pod  záštitou  ost-
ravsko-opavského  biskupa Mons.  Františka V. 
Lobkowicze,  ostravského  primátora  Ing.  Petra 
Kajnara  a  moravskoslezského  hejtmana  Ing. 

Jaroslava Palase, prováděl moderátor  Jiří  Jekl. 
Poděkování  za  nevšední  hudební  zážitek  patří 
vystupujícím  umělcům,  kteří  uskutečnili  na 
závěr  strhující  společnou  interpretaci  skladby 
Jiřího Pavlici „Vstávej“.

Režijní  náklady  koncertu  jsou  pokryty 

zásluhou  dotací  statutárního  města  Ostravy, 
Moravskoslezského  kraje  a  dalších  finančních 
partnerů koncertu, kteří jsou uvedeni na zadní 
straně čtvrtletníku. Bez této podpory by se akce 
nemohla uskutečnit, děkujeme!

Děkujeme  také  všem  návštěvníkům  kon-
certu i divákům za účast a podporu! dk

Sešli se, aby pomohli... lidem bez domova

Podpora nákupu vybavení 
pro Hospic sv. Lukáše

Nákup  dvanácti  kusů  antidekubitních  mat-
rací pro pacienty Hospice  sv. Lukáše byl pod-
pořen  z  prostředků  Nadace  Komerční  banky, 
a.s.  –  Jistota  a  Linet  spol.  s  r.  o.  na  základě 
vzájemné  spolupráce  mezi  oběma  společ-
nostmi  a  Asociací  poskytovatelů  hospicové 
paliativní  péče.    Zbývající  náklady  nákupu 
matrací Charita Ostrava uhradila díky  finanč-

ním  prostředkům  poskytnutých  Nadací  ČEZ.
Třem  jmenovaným společnostem děkujeme 

za  podporu,  díky  které může Charita Ostrava 
v Hospici sv. Lukáše zajišťovat kvalitní péči pro 
klienty v závěru života.

Mgr. Marie Monsportová,  
vedoucí Útvaru služeb sociální péče
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Zvučení na středisku Michala Magone

Prázdniny aktivně v rodičovském centru Klubíčko

Výlet seniorů do Andělské Hory

Ve  středu  26.  září  2012  čekal  na  návštěv-
níky střediska Michala Magone – nízkoprahového 
zařízení  pro  děti  a  mládež  –  bohatý  program. 
Už  od  14.  hodiny  probíhalo 
dětské  zábavné  odpoledne 
plné her  a  soutěží. Později  se 
veřejnosti  představili  mladí 
muzikanti,  kteří  předvedli 
svá  hudební  vystoupení  na 
nástroje pořízené z programu 
PRAZDROJ  LIDEM.  Z  pro-
středků Plzeňského Prazdroje, 
a.s.  byla  vybavena  hudební 
zkušebna  především  mikro-
fony, aparaturou, elektrickými 
kytarami,  klávesami  a  africkými  bubny  djembe. 
Hudebního  vystoupení  a  prohlídky  střediska  se 
zúčastnila také paní Jitka Hrivňáková z rady repre-
zentantů PRAZDROJE LIDEM a pan Pavel Sobol 

z firmy Crest Communications, a.s., kteří mladým 
talentům popřáli hodně tvůrčích úspěchů. Projekt 
hudební zkušebny má sloužit k motivaci a podpoře 

k vlastní seberealizace ohrože-
ných dětí a mládeže v Ostravě 
s  cílem  získat  a  posílit  jejich 
sociální  a  tvůrčí  schopnosti. 
Mohou  se  zde  naučit  nebo 
vylepšit  své  hudební  doved-
nosti,  naučit  se  fungování  ve 
skupině  svých  vrstevníků 
a věnovat se jiným činnostem 
než jim nabízí „ulice“. Těšíme 
se, že zkušebna může být také 
místem  pro  podchycení  mla-

dých  talentů.  Děkujeme  za  podporu  Plzeňskému 
Prazdroji a. s. za podporu.

Mgr. Taťána Boháčová, 
projektová manažerka

Letošní prázdninový provoz RC Klubíčka jsme 
zajišťovali  v  prostorách  Charitního  centra  pro 
seniory Gabriel. Každou středu 
dopoledne  jsme  tvořili,  rodiče 
i děti měli k dispozici také kera-
mickou dílnu. V kavárně Anima 
jsme  měli  možnost  objednat  si 
výborné  frapé,  což  jsme  v  tro-
pických dnech velice ocenili.

Každý  čtvrtek  jsme  s  rodiči 
a  dětmi  vyrazili  do  přírody. 
Putovali  jsme na Ondřejník, kde 
jsme  si  zacvičili  na  čerstvém 
povětří  s  terapeutickým  padákem,  za  žabičkou  ke 
studánce v Bělském lese, po stopách divokých koní 
do Hrabové, hledali jsme vodníka mezi Polaneckými 

rybníky. Velikým zážitkem pro malé i velké účast-
níky byla prohlídka ostravské zoo. Měli jsme domlu-

vený výukový program, kde jsme 
mimo jiné mohli pocítit přímo na 
kůži  i  několikametrovou  krajtu. 
Díky  jedné  ze  zúčastněných 
maminek  jsme  nahlédly  také  do 
zákulisí k žirafám a velbloudům. 
Počasí nám přálo, děti, maminky 
i  tatínkové  se  těch  pár  spadlých 
kapek,  nezalekli. Velice  nás  těší 
zájem  o  prázdninový  program 
ze  strany  rodičů.  Děkujeme  za 

přízeň a těšíme se na další setkávání při programech 
RC Klubíčko.

Petra Hořínková, DiS., RC Klubíčko

V  průběhu  letních  prázdnin  jsme  pro  uživatele 
domova pro seniory sv. Václava v Ostravě-Heřmanicích 
uspořádali  jednodenní  výlet  do 
Andělské Hory. Termín jsme vybrali 
záměrně v době konání tábora pro 
děti a mládež z Charitního střediska 
Michala Magone, jehož pracovnice 
nás  po  příjezdu  na  faru,  kde  se 
tábor  konal,  pohostily.  Po  obědě 
jsme  jeli  na  krátkou  prohlídku 
Karlovy  Studánky.  Občerstvili 
jsme  se  vodou  z  pramene  a  pose-

děli v cukrárně pod slunečníky. Poté jsme se vrátili do 
Andělské Hory, kde pro nás měly děti připraveny pěkný 

program.  Zapojily  také  seniory: 
bubnováním  na  djembe  a  malo-
váním  na  papíry  připevněné  na 
zdech,  které  měly  symbolizovat 
malování v jeskyních. Spolupráce 
seniorů a dětí byla úžasná a spo-
lečně strávený čas si užili. 

Ivana Čerbáková,  
Bc. Lenka Staňková,  

Charitní dům sv. Václava
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Canisterapie v domově pro seniory
Již dvakrát navštívila klienty v Charitním domě 

sv.  Alžběty  Dominika  Najvert  a  její  čtyřnohý 
kamarád Ozy, který si s řadou klientů hrál a před-
váděl  jim  své  psí  kusy  venku.  Kdo  nemohl  ven, 
toho  navštívil  v  pokoji,  nebo  dokonce  v  posteli. 
Děkujeme  Dominice  i  Ozymu  jménem  všech 
klientů,  kterým  jejich  návštěvy  přinášejí  velkou 
radost. Těšíme se, že k nám zase brzy přijdou.

Mgr. Jana Potribná, Charitní dům sv. Alžběty 

Aktivity v azylovém domě 
pro maminky s dětmi

Pobyt maminek a jejich dětí v Charitním domě 
sv.  Zdislavy,  azylovém  domě  v  Ostravě-Zábřehu, 
není  zaměřen  jen  na  sociální  práci  v  tom  smyslu, 
jak  ji  upravují  zákony,  a  vnímá  široká  veřejnost. 
Méně nápadnou, ale velmi důležitou součástí života 
maminek  je  i  nabídka  nejrůznějších  aktivit,  které 
zajišťují zaměstnanci charitního domu, dobrovolníci 
či  externí  spolupracovníci.  Současně  také motivu-
jeme a podporujeme maminky v tom, aby dokázaly 
samostatně nebo s naší pomocí zrealizovat i vlastní 
nápady.

Nabídka aktivit v letošním roce je pestrá, pro 
ilustraci: pod vedením dobrovolnice se maminky 
i  děti  zúčastnily  kurzu  patchwork,  oblíbená  je 
keramická dílnička nebo cvičení aerobiku, zájem 
je o společné i  individuální pečení a vaření, děti 
rády  tvoří  s  papírem,  nůžkami  a  barvami,  pod 
vedením  dobrovolníků  si  kreativně  hrají  venku 
i v domě. A samozřejmě nesmíme zapomenout na 

pravidelné sezónní akce, které proběhly například 
v době Velikonoc či ke Dni dětí. Velmi nás potě-
šilo, když si maminky nedávno jen tak pro radost 
samy zorganizovaly a uskutečnily Den her pro své 
děti. Tým zaměstnanců charitního domu se snaží, 
aby život v azylovém domě pro maminky s dětmi 
nebyl jednotvárný.

 Yveta Kuklová, Charitní dům sv. Zdislavy

Dne 29. srpna 2012 byla v Hospici sv. Lukáše 
v rámci kavárničky pro klienty zahájena výstava 
obrazů  a  keramických  plastik  vytvořených 
členy  výtvarného  kroužku  a  keramické  dílny 
v Charitním středisku Gabriel. Zahájení a průběh 
výstavy provázela skupina Nojoband, která svou 
hudbou  v  rytmech  swingu  potěšila  přítomné 
návštěvníky.  Výstava  byla  výjimečná  tím,  že 
vystavované  obrázky  a  plastiky  jsou  zároveň 
darem Hospici  sv.  Lukáše  –  na  výzdobu  pokojů 
klientů a společných prostor. Autoři uměleckých 
děl  chtěli  darováním  obrazů  a  výrobků  z  kera-
miky potěšit druhé, a to se jim podařilo.
Bc. Jana Paseková, vedoucí Charitního střediska Gabriel

Výstava obrazů a keramických 
plastik seniorů v hospici
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Moravia Cup v petangue
Jako  každoročně,  také  letos  jsme  dostali 

pozvánku  a  vypravili  se  společně  se  seniory 
z Charitního domu sv. Václava na turnaj v petan-
gue do Domova pro seniory Slunečnice v Ostravě 
– Porubě. Pilně jsme trénovali, ale protože před-
chozí roky byly bez úspěchu, i letos jsme vyrazili 
s tím, že není důležité vyhrát, ale zúčastnit se. Po 
několika  kolech  jsme  zjistili,  že  jedna  z  našich 
soutěžících, pokračuje neohroženě dál, až z  toho 
bylo krásné druhé místo,  a  tím zaručený postup 
dál: na Moravia Cup do Zlína. 

Na  tomto  turnaji  se  našemu  týmu  již  moc 
nedařilo, ale nebyli  jsme smutní, protože jsme si 
odnesli ocenění pro naši aktivně nejstarší  soutě-
žící  turnaje.  Při  zpáteční  cestě  nás  čekala  ještě 
zastávka v kostele  sv. Mikuláše v Malenovicích. 
Pestrý den se všem moc líbil.

Ivana Čerbáková, Bc. Lenka Staňková,
Charitní dům sv. Václava

Pestrý program pro seniory 
v denní centru sv. Alžběty
Denní centrum pro seniory a lidi se zdravotním 

postižením  je  sociální  služba,  které  mohou  lidé 
potřebující péči druhé osoby využít v době, kdy o ně 
nemohou pečovat blízcí v domácnosti. Taková služba 
je nabízena ve všední dny v době 8-16 h v Charitním 
domě  sv. Alžběty  v Ostravě-Mariánských Horách, 
na ul. Zelená 2514/73.

„Zajišťujeme péči seniorům a lidem se zdravotním 
postižením, která směřuje k prevenci jejich možného 
sociálního vyloučení, jejich aktivizaci a integraci 
do společnosti,“  přibližuje  náplň  služby  vedoucí 
Charitního  domu  sv.  Alžběty Mgr. Martin  Trubač. 
„V denním centru poskytujeme stravu, pečovatelské 
služby, aktivizační a vzdělávací programy, výtvarné 
činnosti, cvičení paměti, společenské aktivity (zábavy, 
kavárničky, plesy, návštěvy kulturních akcí), pro-
cházky nebo i dle možností uživatelů také výlety,“ 
vyjmenovává jednotlivé služby její vedoucí.

Jeden z výletů s uživateli v letošním létě napří-
klad  směřoval  do  ostravské  ZOO.  Díky  pěknému 
počasí si měli uživatele možnost prohlédnout a užít 
všechna zvířata. Kromě toho se také příjemně poba-
vit a osvěžit u stánku se zmrzlinou. Doprava, strava 
i  pitný  režim  –  to  vše  je  v  rámci  takových  výletů 
zajištěno. Podobných aktivit plánuje tým charitního 
domu pro své klienty ještě mnoho.

Jak již bylo naznačeno, cílovou skupinou služby 
jsou senioři a dospělé osoby se zdravotním postiže-

ním,  kteří  vyžadují  asistenci  druhé  osoby. Mohou 
to být např.  lidé s počínající demencí,  smyslovými 
poruchami, poruchami  lokomoce, či  jinými choro-
bami souvisejícími se stářím, kteří již nemohou být 
sami doma a přitom ještě nejsou upoutáni na lůžko, 
či nevyžadují péči v pobytovém zařízení.

Služba denního centra může být  řešením aktu-
ální  sociální  situace  v  rodině  nebo  také  cestou 
k plnohodnotnému prožívání života člověka se zdra-
votním hendikepem. Těšíme se na Vaši návštěvu!

tým Charitního domu sv. Alžběty
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„Kolem těchto dvou věcí se točí celý duchovní 
život: abychom se při svém rozjímání spasitelně 
znepokojovali a rmoutili, a abychom si při rozjí-
mání o Bohu oddechli a v radosti Ducha svatého 
měli útěchu. A tak abychom dosáhli bázně Boží 
a pokory, a skrze ni dospěli k naději a lásce.“

Sv. Bernard
Je snad křesťan stále neklidný a smutný? A pak 

snad divně radostný? Co výše uvedeným citátem 
chtěl  básník  říci? Moudrý muž  svatý Bernard  si 
především uvědomuje hodnotu a možnosti života 
s  Kristem.  Přijal  Kristovo  vykoupení  jako  nut-
nost.  Můžeme  namítnout,  že  tehdejší  svět  byl 
zaostalý,  že  byl  také  daleko  krutější  apod.  Bylo 
také  nasnadě  hledat  záchranu  a  pomoc  u  Boha. 
Vždyť  člověk  dokázal  tak  málo.  Ale  opravdu? 
Zde  by  mohlo  dojít  k  dlouhé  historické  diskuzi 
a  následně  sociologickým  i  jiným  rozpravám 
o současnosti. Troufnu si však domněnku: v nitru 
člověka  tehdy  i  dnes  najdeme  spíše  stejné  či 
velmi podobné útvary, co se týká radosti a bolesti 
a jejich základu.

Čím  tedy  může  být  „spasitelný  nepokoj, 
neklid  a  rmoutění“?  Denně  prožíváme,  a  když 
ne,  tak  nám  jsou  nablízku  skutečnosti,  které 
omezuji  či  ničí  náš  klid  a  naši  radost. A  to,  že 
se  znepokojujeme  „spasitelně“  –  v  přítomnosti 
Krista  –  může  znamenat,  že  nás  ony  přerůzné 
zátěže  a  zkoušky  tzv.  nedostanou  s  „konečnou 
platnosti“.  Nebudeme  také  ani  naivní  ani  tra-
gičtí.

To  další  –  bázeň  Boží  a  pokora  –  nepůsobí 
ustrašenost před Bohem, životem, či snad hloupé 
ponižování. Ano –  je  důležité mít  na  paměti,  že 
život je ve vůli Boha. On život chce a život dává. 
Takto pak život chápeme více jako dar, než vymo-
ženost. A onen pojem „bázně“ pak vnímáme jako 
docela vážnou  seriózní  starost,  úsilí  – vzhledem 
k  daru. A  pokora  bude  pak  především  vděčným 
uznáním  reálné možnosti  a  snahou  žít  pravdivě. 
A zde je onen dobrý základ k naději a lásce. Takto 
pak denně můžeme vstupovat  do  života  s  nadějí 
a láskou…

k.u.f.a.

Příběh s dobrým koncem
Slečna  M.  se  na  Poradnu  Charity  Ostrava 

poprvé  obrátila  v  roce  2010  ve  věci  dluhového 
poradenství.  Cílem  naší  spolupráce  byla  komu-
nikace  s  věřitelem  a  exekutorem  a  dosažení  při-
měřené výše splátek. Byla v těžké životní situaci, 
kdy  ji  opustil  přítel  a  zanechal  jí  dluhy. Klientka 
byla  bez  zaměstnání  a  jediným  jejím  příjmem 
byly dávky hmotné nouze. Společně jsme sepsaly 
žádost o splátkový kalendář a žádost o prominutí 
úroků. 

Další  spolupráce  začala  opět  na  jaře  letoš-
ního  roku,  kdy  slečně M.  došel  příkaz  k  úhradě 
nákladů exekuce ve výši 15 700 Kč. Vyúčtování 
pro ni bylo nesrozumitelné. Dohodly  jsme se, že 
danou  věc  probereme  s  paní  právničkou.  Ta  po 
dohodě  se  slečnou  M.  sepsala  v  zákonné  lhůtě 
proti  příkazu  námitky,  které  odůvodnila  mimo 
jiné  jejich  nepřezkoumatelností.  Věřitel  si  např. 

naúčtoval  7  000 Kč  za  právní  pomoc,  která  prý 
byla  poskytnuta,  doklad  však  žádný  nedoložil. 
Také  termín  „advokátní  paušál  ve  výši  900 Kč“ 
a to hned třikrát, byl nejasný. Námitky se zaslaly 
exekutorovi.

Po  třech  měsících  přišla  slečna  M.  s  dobrou 
zprávou.  Exekutor  sice  její  námitky  zamítl,  ale 
dle  zákona  předal  věc  k  dořešení  soudu,  který 
následně  rozhodl ve prospěch  slečny M. a  částku 
na úhradu nákladů exekuce snížil z 15 700 Kč na 
1 900 Kč. Byla to cenná zkušenost, při které jsme 
si ověřili, že i věci, které se na první pohled zdají 
jako neřešitelné, mohou nakonec skončit pozitivně 
ve  prospěch  klienta. Velké  poděkování  patří  pře-
devším  právničce  JUDr.  Miluši  Černínové,  díky 
jejímž zkušenostem a moudrosti můžeme klientům 
pomáhat v jejich nepříznivých životních situacích.

Bc. Karolina Václavková, Poradna Charity Ostrava
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Vystupujte často v podobném prostředí a na 
akcích tohoto typu?

Ondrášek se po celou dobu své existence podílí 
na podobných projektech, zpíváme seniorům, hen-
dikepovaným dětem, každo-
ročně  se  účastníme  beneficí 
na  podporu  některých  sak-
rálních  či  kulturních  pamá-
tek. Nicméně, jak se moudře 
říká – když něco dáváš, dělej 
to  ve  skrytosti  a  nevydávej 
to na odiv jiným. Takže bych 
tuto otázku dál nerozváděl.

Novojičínský sbor 
nedávno oslavil 45. naro-
zeniny. Za tu dobu máte za 
sebou tisíce koncertů, je 
těžké hledat po všech těch 
úspěších další inspiraci 
a motivaci?

Těch zájezdů a cest je skutečně mnoho, moti-
vace  se  postupem  let  vytrácí  a  nám  dá  mnoho 
úsilí zaujmout naše členy stále něčím novým. Ale 
pořád platí,  že největší motivací každého pěvec-
kého  sboru  jsou  zájezdy,  festivaly  či  soutěže. 

Proto to ani u Ondrášků nemůže být jinak. Máme 
spoustu  úžasných  zážitků,  které  člověka  nabíjí. 
Evropu jsme projeli takřka křížem krážem, máme 
krásné  vzpomínky  na  cestu  do  Japonska,  Jižní 

Afriky,  za  Ural…Ale  mezi 
nejkrásnější  pocity  patří, 
když  můžete  reprezentovat 
svou  vlast  a  navíc  úspěšně 
anebo  si  odvážíte  z  prestiž-
ního  festivalu  nějaké  oce-
nění.

Musíte mít mnoho nej-
různějších ocenění. Najdete 
mezi nimi to, kterého si 
vážíte nejvíc? 

Nám  se  díky  Bohu  sku-
tečně  takových  okamžiků 
přihodilo  poměrně  mnoho, 
takže  dodnes  vzpomínáme 
na  úspěchy  z  Langollenu 

(Severní  Wales),  Arezzu  (Itálie),  maltské  La 
Vallety, irského Corku či finského Tampere. Říci 
ale  jednoznačně,  který  úspěch  považujeme  za 
největší,  se  neodvažuji,  protože  každá  generace 
považuje za „nej“ zrovna ty své úspěchy. 

Předpokládám, že program sboru je do konce 
roku již nabitý. Kam se chystáte v nejbližší době?

To máte pravdu,  čeká nás  spousta koncertů. 
A  ne  pouze  do  konce  tohoto  roku.  V  součas-
nosti  připravujeme  již  9.  ročník  celostátní  sou-
těže dětských sborů PORTA MUSICAE NOVÝ 
JIČÍN 2012, okamžitě po jeho odeznění cestuje 
koncertní  sbor  na  světový  sborový  festival  do 
čínského  GUANGZHOU.  V  prosinci  nás  čeká 
adventní  šňůra  koncertů  v  našem  novojičín-
ském  regionu  a  soutěžní  festival  v  Bratislavě. 
Závěr naší 46. koncertní sezóny v červnu prožijí 
ONDRÁŠCI na velkém evropském turné s cílem 
v portugalském Lisabonu.

Přeji vám i celému sboru hodně štěstí 
a děkuji za účast na benefici Charity Ostrava.

Bc. Vladimír Raszka, Charita Ostrava

Když něco dáváš, dělej to ve skrytosti 
a nevydávej to na odiv jiným…

Úvod benefičního koncertu Charity Ostrava pod názvem „Sešli se, aby pomohli…“ se odehrál 
pod taktovkou Josefa Zajíčka, sbormistra souboru Ondrášek z Nového Jičína. Ondrášci, kteří 
se ročně představí posluchačům přibližně na čtyřiceti koncertech, jak doma, tak v zahraničí, 
přijeli do Ostravy v početné sestavě a od prvních okamžiků vytvořili úžasnou atmosféru. Diváky 
a posluchače koncertu doslova nadchli. I sbormistr Josef Zajíček vypadal po koncertě spokojeně 
a zodpověděl několik otázek.

ONDRÁŠEK
V  současnosti  je  tento  „supersbor“  rozdě-

len  na  tři  oddělení  přípravná  (Hrášci,  děti  ve 
věku  5-7  let,  Rarášci,  7-  10  let  a  Kulihrášci, 
10-  13  let)  a  hlavní  koncertní  sbor  Ondrášek 
(13-  18  let),  k  němuž  před  časem  ještě  přibyl 
sbor  komorní,  složený  ze  studentů  převážně 
vysokých škol. 

Celé  těleso  čítá  okolo  220  členů  a  snahou 
vedení  sboru  je  pro  každé  oddělení  připravit 
během školního  roku  takový program, aby se 
pěvci cítili v každém oddělení jednak užiteční 
a platní, ale aby je práce ve sboru motivovala 
pokračovat až do toho nejvyššího oddělení.
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Michale, jste prý v jednom kole. Dnes už 
máte po koncertě a předpokládám, že další už 
vás nečeká. Prozraďte, s kým jste hrál včera a co 
budete dělat zítra?

Včera  jsem  hrál  s  Romanem  Dragounem,  to 
bylo skvělé. Roman  je  rocková hudební  legenda. 
Lidé si ho možná spojí např. se 
skupinami Progres 2, Futurum, 
Stromboli a podobně. A zítra? 
Počkejte. Ráno v osm jdu učit. 
Pak mně čekají  dva koncerty, 
jeden  od  11  hodin  a  večer 
hraju na Slovensku v Dunajské 
Stredě s Peterem Lipou. 

O lidi, jako jste vy, musí 
být mezi muzikanty rvačka. 
Vybíráte si?

Mám to štěstí, že již pár let 
spolupracuji s lidmi, s kterými 
hraju  strašně  rád,  rozumím si 
s nimi nejen v hudebních názo-
rech, ale i lidsky. Již zmíněný 
Peter  Lipa,  Richard  Műller, 
Vlasta Redl a další, to je moje 
krevní skupina a srdeční zále-
žitost. Hraní a setkání s nimi, 
to  člověka  uspokojuje  a  nabíjí.  Ale  nebráním  se 
novým zkušenostem.

Například?
Těším  se  strašně  moc  na  podzimní  šňůru 

s Vojtěchem Dykem. Budu tam vystupovat jako 
host.  Vojta  je  velký  talent,  takových  zpěváků 
moc  u  nás  není.  Má  úžasné  charisma,  dovede 
zdravě zbláznit lidi napříč generacemi. Bude ho 
doprovázet  klasický  velký  bigband,  repertoár 
doslova světový. Beatles, ale i Nirvana, R.E.M., 
jazz,  swing,  víc  nebudu  prozrazovat.  Prostě 
parádní jízda. Ale ještě k těm novým zkušenos-
tem. Hrát budu například s Monikou Bagárovou, 
mladou  zpěvačkou,  kterou  možná  lidé  znají 
z  televizní  pěvecké  soutěže.  To  jsem  sám  moc 
zvědavý, jak to dopadne, jak ta dívenka bude na 
pódiu reagovat. Talent rozhodně má.

Do toho všeho chystáte sólovou desku. Kdy 
vyjde a co od ní můžeme čekat? 

To  je  pravda.  Ideální  by  bylo  mít  v  říjnu 
nahráno,  v  listopadu  mít  cédéčko  v  ruce. 
Producentem je Boris Urbánek, to je mé, jak rád 
říkám, muzikantské dvojče. S ním se mi vždycky 
dobře hrálo, rozumíme si, volba byla jasná. Co se 
týká obsazení kapely, tak to jsou opět lidi, kterých 

si  vážím, mám  je  rád  a  rozu-
mím  si  s  nimi.  Na  desce  by 
se měla objevit slovenská ryt-
mika,  pánové  Marcel  Buntaj 
a Martin Gašpar,  zpívat  bude 
Tonya Graves  a Vojtěch Dyk. 
Měl  by  na  ní  být  i  Ashley 
Slater  z  legendární  londýnské 
kapely Freak Power,  účast mi 
přislíbil Dave Weckl, bubeník, 
se kterým jsem již taky hrál. 

Vystupujete často na bene-
fičních akcích?

Pokud  mně  někdo  osloví 
a mám volno, velmi rád přijdu. 
Většinou na  takových koncer-
tech někoho doprovázím, často 
například Vlastu Redla. Dnes 
jsme  pro  ostravskou  charitu 
hráli spolu s Rudym Horvátem 

a  Máriem  Šeparovičem  vůbec  poprvé,  ale  moji 
spoluhráči jsou erudovaní muzikanti a myslím si, 
že se nám vystoupení povedlo.

Jak při svém vytížení relaxujete?
Miluju  svou  rodinu,  to  je  pro  mne  ta  pravá 

relaxace. Vyjet si s nimi někam na výlet, to je to 
pravé. Navíc čekáme další přírůstek v rodině, tak 
se  moc  těším  a  z  každého  vystoupení  spěchám 
domů. Rád chodím do Staré kuželny, posedět si, 
poklábosit  s  kamarády.  Ale  nejvíc  si  odpočinu, 
když hraju šachy.

Za rozhovor poděkoval:
Bc. Vladimír Raszka, Charita Ostrava

Na rozhovor s uměleckým vedoucím Hradišťanu 
Jiřím Pavlicou, který při benefici Sešli se, aby 
pomohli 2012 také vystoupil stejně jako v roce 
2006, odkazujeme na Čtvrtletník 3/2006.

Benefice pro charitu? Ano!

Skutečná muzikantská osobnost. Dechařská špička v republice, kterou si ke spolupráci zvou ti 
nejlepší hudebníci nejen v Česku nebo na Slovensku. Kdo ví, kde by nakonec ostravský rodák 
skončil, kdyby vyšlo jeho studium na prestižní Berkeley College…I proto mohl saxofonista 
Michal Žáček zahrát na benefici Charity Ostrava.
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Významná Výročí našich spolupracoVníků V období 
ĆErVEnEc až záŘí roku 2012

žiVoTní Výročí
	 Duchoňová	Ivanka	 Kreiselová	Danuše	 Matějová	Anna
	 Gattnarová	Věra,	Mgr.	 Křetínská	Petra	 Nanjašová	Zuzana
	 Gebková	Dagmar	 Kufa	František	 Růžičková	Ingrid
	 Hanáková	Danuše	 Lysáková	Kamila,	Bc.	 Syslová	Dagmar
	 Havelková	Kateřina,	Mgr.	 Maršálková	Alena	 Vyletělková	Věra

pracoVní Výročí
 5 let  10 let
	 Gajdošová	Monika,	Mgr.	 Hýlová	Lea,	DiS.	 P.	Kufa	František
	 Harazimová	Jana	 Janusová	Jaroslava	
	 Holková	Marcela	 Kopytek	Teresa	Zofia,	Mgr.	 15 let
	 Holubová	Irena	 Nováček	Ludvík	 Kuklová	Yveta
	 Hrdličková	Gabriela	 Šrubař	René,	MUDr.	 Lindovská	Marie

 Charita	Ostrava	v	číslech	k	30.	9.	2012:	246	zaměstnanců,	56	externích	spolupracovníků
do dalších let přejeme oslavencům hodně zdraví, štěstí,  

pracovních i životních úspěchů a božího požehnání.

Naše organizace byla podpořena dotací z rozpočtů statutárního města Ostravy,
Moravskoslezského kraje a státního rozpočtu ČR.

Děkujeme všem partnerům benefičního koncertu Charity Ostrava – Sešli se, aby pomohli – 20. 9. 2012

PODPOŘTE CANISTERAPII PRO SENIORY 
Projekt Charity Ostrava „Canisterapie pro seniory“ postoupil do veřejného hlasování v 11. roč-
níku programu PRAZDROJ LIDEM. Svým podpůrným hlasem můžete myšlenku rozšíření 
možnosti zkvalitnění péče o seniory podpořit do 30. 11. 2012. Děkujeme!
Můžete nás podpořit třemi způsoby:
1/ Hlasováním přes internet: www.prazdrojlidem.cz (projekt č.3)
2/ Odesláním dárcovské SMS ve tvaru DMS PLR3 na telefonní číslo 87 777. Cena DMS je 
30 Kč, z toho naše organizace obdrží 27 Kč. První DMS z jednoho telefonního čísla přinese na 
konto projektu 2 body (oproti 1 bodu u ostatních způsobů hlasování) a 27 Kč. Další DMS ze 
stejného telefonního čísla znamenají pro náš projekt „pouze“ finanční podporu ve výši 27 Kč. 
Počet DMS pro jeden projekt není omezen. Službu DMS provozuje Fórum dárců. Více informací 
najdete na www.darcovskasms.cz.
3/ Hlasovacím kupónem
Tištěný hlasovací kupón bude zveřejněn v Moravskoslezském deníku 20. 11. a 27. 11. 2012 
Děkujeme všem za podporu projektu!


